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Acta del Consell de Departament de Ciències Agràries i del Medi Natural 

Número de la sessió: 96 

Data: dilluns 26 de novembre de 2018 

Hora: 10.45 h 

Lloc:  seminari TC1123DS 

 

 

Assisteixen:  

Alamar Rocati, Sergio 

Arbona Mengual, Vicent 

Camañes Querol, Gemma 

Cerezo García, Miguel 

De Ollas Valverde, Carlos 

Dolz Tena, Santiago 

Fernández Crespo, Emma 

Flors Herrero, Víctor 

García Agustín, Pilar 

Gómez Cadenas, Aurelio 

González Guzmán, Miguel 

Hurtado Ruiz, Mónica 

Jaques Miret, Josep Anton 

Meseguer Costa, Sergio 

Pastor Fuentes, M. Victoria 

Pérez Clemente, Rosa M. 

Roselló Ripollés, Salvador 

Vicedo Jover, Begonya 

 

Excusen l’absència: 
Rambla Nebot, José Luis 

Scalschi Loredana  

Valcárcel Germes, Mercedes  

 

 

Ordre del dia 

  

1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

2. Informe de la Direcció i dels representants del Departament en les diferents 

comissions. 

3. Discussió i aprovació, si escau, del pressupost del Departament per a 2019. 

4. Debat sobre la situació de les àrees de Cristal·lografia i Mineralogia i 

Geodinàmica Externa. 

5. Posicionament del Departament sobre la normativa de presentació de tesis 

doctorals. 

6. Hivernacles. 

7. Assumptes de tràmit. 

8. Torn obert de paraules. 
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1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

En la traducció al valencià de l’esborrany de l’acta hi ha un error en la traducció de la 

paraula Associat que apareix com TORRE. S’aprova per unanimitat l’acta de la sessió 95 

després de la correcció d’aqueix error. 

 

2. Informe de la Direcció i dels representants del Departament en les diferents 

comissions 

a. Reunió del director amb el vicerector d’Investigació el 22 d’octubre, en relació a la 

gestió dels projectes d’article 83. 

La gestió del pressupost d’aquest capítol canvia. Es portarà en Capítol 0 i deixarà de 

gestionar-se en cadascuna de les unitats de gestió, quan finalitza el contracte. Se 

centralitzarà. La raó és per a evitar problemes amb Hisenda. Els diners continuaran a la 

disposició de l’investigador o investigadora. Es continuarà podent contractar amb càrrec 

a aquests projectes, així com passar dietes. 

b. Des de la Direcció del Departament es va enviar una carta a Gerència i al Vicerectorat 

d’Infraestructures per a agrair que s’hagen atès les necessitats que es van presentar en un 

informe que van dur a terme des de Riscos Laborals. 

c. Pla Estratègic: el pressupost per a 2019 del Departament és de 6.100 euros. En quasi 

tots els indicadors s’han aconseguit valors de consecució superiors al 90%. En l’indicador 

propi (relacionat amb la recollida de residus de l’hivernacle) enguany no s’ha aconseguit 

l’objectiu. Des de la Direcció del Departament es va explicar que aquesta situació s’ha 

produït perquè enguany s’ha dut a terme el trasllat a les noves instal·lacions, per la qual 

cosa l’activitat es va reduir al mínim durant tres mesos. 

d. Per a l’any 2019 hi haurà finançament per a laboratoris docents. Es podran fer peticions 

des del Departament. És una acció nova. Des del Departament es decidirà quines són les 

necessitats que cal atendre. 

e. FCS: per a atendre les necessitats de les Pràctiques d’Infermeria (s’ha duplicat el 

nombre d’estudiants en primer curs d’Infermeria) s’ha comprat una estufa i una nevera 

(des de la FCS han comprat una altra estufa). 

f. Reunió amb el vicedegà de Medicina en relació a la representació del Departament de 

CAMN en la Comissió del grau en Medicina. Des del nostre Departament es va manifestar 

l’interès a formar part d’aquesta comissió, perquè tenim una càrrega docent important en 

primer curs i una assignatura en tercer. Fins a hores d’ara no han pres una decisió. Si 

després de Nadal no hi ha novetat, es contactarà directament amb el degà de la FCS. 

Reunió amb els vicerectors d’Investigació i de Campus i Vida Saludable, celebrada el 6 

de novembre. Es va demanar acreditació per a treballar amb OMG en els laboratoris. Des 
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del Departament es durà a terme la tramitació de les acreditacions per als diferents 

laboratoris. 

D’altra banda, per a poder treballar amb organismes de quarantena, Víctor va consultar 

amb el vicerector d’Investigació la possibilitat de treballar amb microorganismes de 

quarantena (nivell P1). Es tractarà en un punt en el pròxim Consell de Departament. 

g. REUNIÓ DE LA CID CELEBRADA EL 18 DE NOVEMBRE 2018 

Escola de Doctorat  

- El 14 de novembre va tenir lloc l’acte d’obertura del curs acadèmic de l’Escola de 

Doctorat. Es va dur a terme el nomenament dels nous doctors i doctores i l’acolliment del 

nou estudiantat de doctorat. Hi ha 200 estudiants i estudiantes de nou ingrés en els 

programes de doctorat i 708 en total. 

- Han arribat els informes de l’AVAP de seguiment de vuit programes de doctorat i tots 

han estat favorables. 

Vicerectorat d’Investigació 

- S’ha publicat la proposta de resolució dels contractes Beatriz Galindo. S’han donat 100 

per a tot l’Estat i l’UJI ha aconseguit els tres que va sol·licitar (en els departaments 

d’Economia, Periodisme i Medicina Clínica). 

- Per a 2019 en els pressupostos de la Generalitat es preveu una ajuda de 250.000 euros a 

l’Institut de Tecnologia Ceràmica. 

- El 5 de desembre es reunirà la Comissió Deontològica en la Investigació de l’UJI per a 

tractar temes relacionats amb el treball amb OMG i protecció de dades. 

- En relació a l’adhesió a la Carta Europea per la Investigació a la qual ja s’han adherit 

17 universitats. S’aprova la sol·licitud d’adhesió. 

- En relació a la normativa de grups, s’aprova la consideració de mèrits de la categoria C 

als anys 2018 i 2019. 

- Enguany, segons el contingent de taxa de reposició, es podrien estabilitzar tres 

contractes en el Programa Ramón y Cajal. Enguany només hi ha una sol·licitud. 

S’informa favorablement la promoció. 

h. JUNTA DE CENTRE CELEBRADA EL 26 D’OCTUBRE DE 2018 

- Es canvia el reglament de l’ESTCE, la permanent de l’Escola es reunirà de manera 

virtual per a establir l’ordre el dia de la Junta de Centre. 
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- Hi ha un canvi en la distribució de pressupost per a l’ESTCE, abans es gestionava des 

de l’Escola (pagament d’autobusos per a eixides docents…). Ara es farà un repartiment 

del pressupost entre les titulacions. A l’IAMR li corresponen 4.000 euros (el que suposa 

1.600 euros menys del que es va gastar l’any passat). 

- Aquest curs hi haurà dos actes de graduació a l’ESTCE, un per a enginyers i enginyeres 

industrials i un altre per a la resta de graus. 

- Es revisarà la normativa per a assignació del POD. S’ha creat una subcomissió, Miguel 

Cerezo formarà part d’aquesta subcomissió. 

- Cal reflexionar sobre l’avaluació dels TFG i TFM. 

- Es donarà el nom d’Enrique Julián a un seminari. 

i. CEP CELEBRADA EL 22 D’OCTUBRE 2018 

Vicerectorat d’Ordenació Acadèmica i Professorat 

- La dedicació mitjana del professorat de l’UJI és del 93%. 

- En els barems de productivitat dels departaments, els quals recullen les 

contribucions dels últims cinc anys, aquest període s’incrementarà fins que siguen cinc 

anys efectius en el cas de baixes laborals. 

- En el cas del professorat associat s’ha estudiat la possibilitat d’incloure’l en el pla 

d’incentius. No pot ser per a recerca, només per a docència i es desestima. 

j. REUNIÓ DEL VICERECTOR D’ORDENACIÓ ACADÈMICA I PROFESSORAT 

AMB LES DIRECIONS DE DEPARTAMENT. CELEBRADA EL 20 DE NOVEMBRE 

DE 2018 

- En gener s’aprovarà el document d’ordenació docent per al curs 2019-20. 

- La despesa en capítol I ha augmentat en els últims anys (9.000.000 euros des de 2013). 

No obstant això, des de 2013 està congelat el pressupost que rep la Universitat. 

- En una reunió amb els vicerectors de Professorat, el secretari general d’Universitats diu 

que no es pot fer res en relació amb les places que es van recórrer en 2012. Es preveu que 

a primeries de desembre es dicte sentència en el cas de les places de l’UJI. En aquesta 

reunió, el secretari general informa que, des del Ministeri, es vol vincular l’oferta de 

places al pressupost de l’any i no a la taxa de reposició. 

- En l’UJI s’està molt per damunt del percentatge recomanat de PDI associat (el que marca 

la llei és el 40% i el de l’UJI és del 51%). 
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- Hi ha més de 100 persones amb acreditació per a promocionar, mentre que en la UPV i 

en la Universitat de València ja no hi ha llistes. 

- Hi ha hagut una dotació de places en àmbits amb necessitats especials (en el cas de 

Medicina, tres places de professorat per a metges que treballen a l’hospital i tenen 

l’acreditació). 

- En l’UJI, des de 2013, el nombre de PDI ha augmentat, mentre que el pressupost està 

congelat. Els sindicats volen que en el conveni col·lectiu s’aprove una dedicació màxima 

del PDI de 24 crèdits. 

- És necessari dur a terme accions per a ajustar les despeses. Algunes de les accions que 

es proposen: 

o Que s’augmente la dedicació docent dels ajudants doctors, passant la dels ajudants 

doctors tipus I dels 18 crèdits actuals a 20 i la dels ajudants doctors tipus II de 22 a 24 

crèdits. 

o Reduir les reduccions de càrrega docent. En l’UJI hi ha un total de 400 crèdits de 

reduccions (sexennis, càrrecs…). L’Equip de Govern no considera l’eliminació de 

reduccions per sexennis. 

o Les negociacions docents fins a hora es fan al 96% de la capacitat docent dels 

departaments. L’equip rectoral proposa que les negociacions es facen al 98% de la 

capacitat docent i ells es farien càrrec si al llarg del curs hi ha alguna incidència en alguna 

àrea. Aquesta acció afectaria únicament 16 dels 27 departaments que hi ha en l’UJI. Amb 

aquesta acció s’aconseguiria estalviar 200 crèdits, atès que en 11 departaments la càrrega 

docent del PDI és inferior al 96%. 

o Es proposa que el professorat que va a 32 crèdits puga reduir la seua càrrega docent per 

docència i per gestió a més de per investigació. Per a això hi haurà un pool de crèdits que 

es repartirà entre el PDI que vaja a 32 crèdits. 

o Per part de departaments de l’àmbit de la FCJ es proposa que en aquells departaments 

que van en POD per sota d’un determinat percentatge, no s’apliquen a més les reduccions 

per direcció de departament/grau. 

o Es va indicar els directors i directores que traslladaren la informació als departaments 

perquè, des d’aquests, es feren arribar propostes per a estalviar: 

Pren la paraula Aurelio Gómez i indica que en la reunió de la Comissió Econòmica es va 

informar que el pressupost per a 2019 era molt positiu, perquè la situació econòmica de 

l’UJI és molt bona. Aurelio proposa que en aquells departaments en què no s’arriba a un 

percentatge de docència, els crèdits de reduccions per direcció de departament/grau 
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siguen a costa del PDI del departament. A més que s’apliquen aquests criteris als instituts 

i que, a més, es revise la situació del PAS. 

Pilar García indica que, a més, seria necessari revisar les reduccions per representació 

sindical. 

Amb tot, s’escriurà al vicerector per a transmetre-li l’opinió del Departament de CAMN. 

k. CEP CELEBRADA EL 26 DE NOVEMBRE DE 2018 

Vicerectorat d’Ordenació Acadèmica i Professorat 

- En el BOE s’ha publicat que és necessària la utilització d’eines telemàtiques per a la 

gestió de les acreditacions. 

- Va informar de la reunió que havia tingut amb els directors dels departaments (el dia 20 

de novembre de 2018). 

- S’aproven les promocions. 

Vicerectorat d’Estudis i Docència 

- En relació a la matrícula de graus i màsters, aquest curs hi ha menys estudiants i 

estudiantes que el curs passat. 

- S’ha de fer una modificació de les directrius per als dobles títols. 

- Es dóna el vistiplau a un curs propi d’Arquitectura (construcció sostenible). Aquest 

curs serà finançat per una empresa. 

- S’han iniciat de nou els tràmits per a la sol·licitud del grau de Ciències de l’Esport. 

- S’ha implantat un màster interuniversitari en Economia amb la Universitat de 

València. 

l. INFORME DEL REPRESENTANT DEL DEPARTAMENT EN LA COMISSIÓ 

ECONÒMICA (Aurelio Gómez) 

- La situació econòmica de l’UJI és molt favorable. 

- S’implantaran nous procediments burocràtics en relació amb la protecció de dades. 

 

3. Discussió i aprovació, si escau, del pressupost del Departament per a 2019 

S’ha fet la distribució del pressupost del Departament per a 2019 seguint els criteris que 

s’han aplicat des de la creació del Departament, i que són els mateixos que s’aplicaven 

en l’anterior Departament de Ciències Experimentals. 
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S’ha de preguntar per què es continua separant el pressupost de telèfon. 

4. Debat sobre la situació de les àrees de Cristal·lografia i Mineralogia i 

Geodinàmica Externa. 

En el Departament existeixen diverses àrees unipersonals (CM, Geodinàmica Externa i 

Zoologia). Es planteja què fer una vegada Ignacio Morell es jubile. La postura que es 

prenga en el Departament s’elevarà a Rectorat. 

Hi ha tres possibilitats: i) que es mantinguen les dues àrees de l’àmbit geològic, ii) que es 

fusionen CM i GEO i iii) que s’eliminen les dues àrees i s’integren en les majoritàries. 

Sergio Meseguer pren la paraula per a indicar que no ha tingut cap problema en docència 

i que tenen producció científica, així com de divulgació. S’adjunta a l’acta el document 

que ha fet arribar a la Direcció del Departament Sergio Meseguer. (ANEXE I) 

Víctor Flors indica que, en la seua opinió, cal mantenir una àrea. Aurelio Gómez exposa 

que la situació de les àrees de CM, GEO, així com la de ZOO és totalment irregular. Dues 

d’elles estan ocupades exclusivament per professors associats i la tercera per un catedràtic 

que va manifestar el seu interès de jubilar-se aviat. Des del seu punt de vista, no té sentit 

mantenir aquestes àrees en el futur, després de la jubilació del professor Morell, ja que no 

se sostenen per una necessitat acadèmica. La docència impartida pels seus integrants 

podria incloure’s en les àrees de PV i FV, simplificant l’estructura del Departament. 

Aquesta proposta permetria que els professors associats actuals (Sergi Messeguer i Alba 

Cerisuelo) continuaran exercint la seua labor d’investigació i docència en el Departament, 

ja que es considera excel·lent. Manifesta a més, que mantenir aquestes àrees 

indefinidament afecta la resta de professorat, ja que el percentatge de docència impartida 

pel Departament baixa considerablement pels pocs crèdits de grau que imparteixen (en 

particular l’àrea de GEO que té una força docent molt elevada i un nombre efectiu de 

crèdits molt baix). Aquesta situació llastra a la resta de components del Departament que 

no gaudeixen de la singularitat de pertànyer a una àrea unipersonal. Afegeix que en les 

àrees més nombroses del Departament hi ha personal en diferents etapes de les seues 

carreres investigadores que han treballat molt pel Departament, fent investigació de 

qualitat, eixint a l’estranger, impartint docència, realitzant gestió i que, no obstant això, 

tindran molt difícil la seua estabilització, sent aquesta possibilitat inclús menor si es 

mantenen, en el futur, tres àrees amb docència mínima i avantatges en l’estabilització del 

seu professorat. Aurelio insisteix en la possibilitat d’estudiar la integració dels associats 

en les àrees majoritàries per a no perjudicar els professorat associat actual. 

 

Després de la intervenció d’altres persones es decideix apartar la situació de l’àrea de 

ZOO de la discussió actual. Es conclou que hi ha dues sensibilitats en el Departament, 

una que passa per l’extinció de les àrees després de la jubilació del professor Morell i una 

altra que sosté mantenir una única àrea de l’àmbit de la Geologia en el futur. Encara així, 

cabria una tercera possibilitat que consistiria a deixar les coses com estan en aquest 

moment. 

 

La Direcció proposa (i s’accepta per assentiment) votar aquestes tres opcions en un 

sistema de dues voltes en un consell pròxim en el temps. 
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5. Posicionament del Departament sobre la normativa de presentació de tesis 

doctorals. 

 

Segons la nova normativa de l’Escola de Doctorat, en l’àmbit d’Agricultura caldria un 

mínim de dos articles publicats en revistes SCI per a poder presentar la tesi com a 

compendi d’articles. En l’àmbit de Ciències el nombre és de tres articles. 

No hi ha especificacions quant a la presentació de la tesi en format tradicional, podent 

presentar-se per capítols, cadascun dels quals corresponga a un article. 

El director del Departament demanarà una reunió amb la directora de l’Escola per a tractar 

aquest tema a més d’indicar que no s’informa, des de l’Escola de Doctorat al professorat 

de l’UJI que són tutors de doctorands que duen a terme la part experimental en instituts 

d’investigació quan es lligen aquestes tesis. S’hauria d’informar els tutors i tutores de la 

situació dels projectes de tesis que tutoritzen. 

 

3. Hivernacles.  

- Des de la Unitat de Riscos Laborals es va presentar un informe recomanant la compra 

de diferent equipament (una moto-aixada, una tisora de poda elèctrica…) per un import 

de 3.000 euros. S’ha comprat el material. 

Es col·locarà una malla d’ombreig entre els mòduls d’hivernacle i el magatzem i una altra 

davant de la caseta. 

- Des de l’any passat es paga per ocupació d’espai als hivernacles/parcel·la. Per a 

gestionar el pagament es crea des de la UG un nou projecte. La gestió d’aquesta manera 

és molt complexa, per la qual cosa es pagaran les factures a mesura que arriben, i es 

carregarà a cada grup la part que li corresponga. 

A principi d’any es passaran 500 euros de PV i 500 euros de FV per a funcionament de 

l’hivernacle. 

4. Assumptes de tràmit. 

- Es passa una factura de l’empresa Levantina de Laboratorios per manteniment de les 

lupes que s’usen per a docència per un import de 479,96 euros. 

- Es passa una factura d’Ángel Barragán corresponent al manteniment d’una cambra de 

cultiu per import de 1331,40 euros. 

- S’acorda comprar cartutxos de l’equip miliQ amb el pressupost de manteniment. 

 

5. Torn obert de paraules. 

 

Vicent Arbona informa que finalment l’equip que s’ha comprat és LICOR. Respecte a la 

càmera espectral hi havia una única proposta. 


